熊寶閱讀牆

透過藝術創作家的精心設計及手作,將學校欲傳達的理念具體化、藝術化,在校門圍牆上設置了 三隻或站或坐、或躺或臥的閱讀熊寶,期望信義孩子們都能像手不釋卷的熊寶們,愛上閱讀(I ♥ Reading)、隨時閱讀。

Bears Reading Wall

As you can see, Bears Reading Wall was beautifully and artistically designed. The idea of the three Reading Bears, standing, sitting and lying on the school wall, was conveyed to children that reading is one of life's greatest treats. It is hoped that the students in Xin-Yi elementary school will be more passionate about reading at their leisure, just like the Reading Bears.

熊愛願景牆

老師鼓勵孩子依循心中的感動,同時呼應學校願景精神,創作出一幅幅動人的「信義圖像」。學校將孩子們的珍貴「願景圖」轉化拼接成大圖木質彩繪板,美化學校牆面,每位走進校門的親師生,映入眼簾即是溫馨真摯願景圖,觸動人們最深層的心靈,無形中凝聚共識與認同。

Bears Love Vision Wall

Take a look! This is the Bears Love Vision Wall. The teachers encouraged us to follow our hearts to create the Vision Wall. In the meanwhile, we tried to project an impressive Xin-Yi image in the paintings to reflect the spirit of the school vision. The large-scale wooden paintings are put on the site of the main entrance to the school. It is hoped that all who get into the school will be deeply touched by the warm and friendly Vision Wall.

熊閱生態牆

在氣象觀測站的單調木頭格柵上,將熊族的分布、威脅及習性,規劃設計成「熊閱生態牆」,期望 在知性、美感並蓄的大圖前,能進一步激發孩子的好奇心,探究各類熊族的生態環境、生存危機 與環境鏈結,展開生活化、情境化與脈絡式的學習。

Bear Reading Ecological Wall

Originally, it was just a plain wooden fence around the observatory. Now the "Bear Reading Ecological Wall" is designed on the fence to show all of us the distributions, threats, and habits of the bear family. It's with our hope to arouse children's curiosity by exploring both the ecological environment and the survival crisis of bears.

森林熊秘境

在蜿蜒小徑、枝葉扶疏的植物迷宮裡,規劃設置了「森林熊秘境」,並於秘境中佈置若隱若現、富有教育意義的熊造型生態解說牌,讓孩子們可以在秘境裡悠遊探索,並找尋熊生態解說牌上的 QR Code,運用行動載具進行數位學習,認識與瞭解世界上熊族的種類及特徵。

Bear Forest Maze

In the maze of winding paths, a "Bear Forest Maze" is planned. The subtle and educational explanation boards in the shape of a bear are placed in the maze. Children can explore these bear-shaped boards in their leisure time. With the QR Code on the bear explanation boards, children can use mobile devices for digital learning, getting known the top 8 types of bears with their characteristics around the world.

走讀熊地圖

走讀學校社區後,由學生創作「信義關懷走讀地圖」,因一步一腳印實地探訪,學生印象深刻,透過學生的創意與巧思,認真彩繪愛心據點並充分呈現在「走讀地圖」中。學校將學生作品轉化成 大圖美化校園牆面,促使全校師生關注並列為教材,喚起對社區的重視與投入。

Reading Xin-Yi Map

After a walking tour of the community care centers around the school, the students created the Map of Reading Xin-Yi. The students were impressed after visiting the community care centers in person. Through the students' creativity and inspiration, they worked hard on painting these care centers. The school transformed the students' work into a big picture to beautify the campus walls. It is a way not only to broaden the students' vision of the world but also to get their care and attention to the community.

熊蝦趴舞台

「熊蝦趴舞台」不僅可做為學生藝文作品或環保創意作品靜態展示場地,也可以提供學生進行多元展能的動態活動使用,例如說書達人、音樂高手、小小歌唱家在此大展身手,並提供自治市的政見發表舞台。熊蝦趴舞台本身也是環保藝術作品的展示台,提供學生立體作品發表場地。

Bear Party Stage

The "Bear Party Stage" can not only be used as an exhibition of students' artistic works but also provide a stage for students' talent show, like storytelling, singing, and music acting. It is also a great place for the student government to give an opinion.

愛山せ\中正台

在地里長捐贈將老舊的中正台變身美化,透過公開向學生徵圖(盧亘宣、彭于恩)結果的 3 幅作品,並由藝術家(葉佐智先生)進行組圖後,不僅包含學校合唱團、直排輪、網球隊等特色團隊外,更融入閱讀熊意象,營造閱讀、悅讀、躍讀的氛圍,期許信義的同學們允文允武、動靜皆官。

Reading Fun Platform

The pictures on the wall of the platform are from the school graduates. It is finally done in mosaic by the artist, Ye,Zuo-Zhi. The picture shows not only the specialized school activities, such as the choir, roller-skating and tennis, but also the image of the Reading Bear. We are looking forward to our kids good at both mental and physical activities.

愛閱熊&漂書箱

進入校門,隨即有閱讀熊迎接孩子們展開一天的學習;漂書箱的概念,希望在信義的校園中,書籍隨手可得,恣意取書閱讀,沉浸在閱讀的氛圍。(葉佐智景觀藝術家創作)

Reading Bear & Little Library

When students enter the school, they will see two bears, sitting on the bench, inviting students to read along with them. On Xin-Yi campus, students can get books wherever they go from the Little Library. We try to build an environment full of Reading Bears and hope students enjoy reading anytime.

熊舞詩畫廊

佈告欄四周用一片片板材拼貼出大熊,同時結合課程引入外聘專家師資,與學生一起創作完成大 熊意象。同時,運用在「熊愛閱讀」課程產出童詩或散文,展示其間,形成語文學習走廊,提升 熊文學境教功能。

Literacy Hallway

We made two Big Bears out of wooden boards by the bulletin board in the hallway. The image of Big Bears is created by our students and the professional teachers. The displays of the students' articles, produced from the specialized Xin-Yi Bear Reading programs, can expose children to a literacy-rich environment. This area will be a place where the students can immerse themselves in the content area on which the school is focusing. Also, the Literacy Hallway can enhance students' curiosity about language learning.